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Toespraak CdK Gerritsen tijdens nieuwjaarsreceptie 2024 
 
‘Van harte welkom op deze nieuwjaarsreceptie van de provincie Flevoland. Wat mooi dat u met 
zoveel mensen hier naartoe bent gekomen om elkaar te ontmoeten, elkaar het beste voor het nieuwe 
jaar toe te wensen en met elkaar in gesprek te zijn over waar we mee bezig zijn, wat we belangrijk 
vinden en hoe we elkaar kunnen helpen. Velen van u zie en spreek ik als nieuwe commissaris van de 
Koning vandaag voor het eerst, maar (en dat vind ik geweldig) veel anderen heb ik in de afgelopen 
twee maanden al eerder ontmoet. Op allerlei verschillende plekken in onze provincie. Wees allemaal 
welkom, zoals ik mij hier in Flevoland vanaf het eerste moment ook welkom heb gevoeld. 
 
De meesten van u kijken vast op een veel langer verleden in Flevoland terug dan ik. Mijn twee 
maanden als commissaris zijn natuurlijk nog maar kort. Maar ik moet u zeggen: ik heb een 
fantastische start mogen maken. 
 
Ik was op bezoek in Almere, onze grootste stad, waar een ontzagwekkende diversiteit van 
woonkwaliteiten wordt gecombineerd met prachtige architectuur. En waar op het vlak van niet alleen 
wonen, maar ook van werken en ontspannen, met grote allure gestaag wordt verder gebouwd en 
ontwikkeld. En waar de stedelijke identiteit nog eens mede wordt gevoed door het presteren van een 
eigen eredivisieclub. 
 
Met burgemeester Gorter wandelde ik door het Horsterwold, getroffen door de pracht en de 
uitgestrektheid van dit natuurgebied. En ik raakte onder de indruk van het uitgebreide en complete 
winkelcentrum, de bijzondere woningbouw en de vele sportvoorzieningen in Zeewolde.  
 
Op Urk maakte ik een ginkiestocht en sprak ik met ondernemer Meindert Kramer en horecavakvrouw 
Jacqueline van der Lee over de manier waarop ze mét hun horecacollega’s verantwoordelijkheid 
nemen voor veilig en plezierig uitgaan voor jong en oud op Urk. 
 
Ik nam een kijkje in het spiksplinternieuwe Multifunctionele Centrum in Swifterbant dat een 
onderkomen gaat bieden voor allerlei instellingen, zoals een bibliotheek en een muziekvereniging en 
voor dagactiviteiten voor mensen met een bijzondere zorgbehoefte. 
 
Ik was op bezoek bij Theo en Laura Hogendoorn die in het buitengebied van Dronten met Brouwerij 
Artemis nieuw ondernemerschap in een agrarische omgeving laten zien en die met hun producten 
internationale impact hebben. 
 
In Lelystad zag ik hoe de gemeente met hulp van het onderwijs en van vrijwilligers veilige gastvrijheid 
biedt aan vluchtelingen uit Oekraïne, hoe in de Zuiderzeewijk door mensen uit de wijk zelf gewerkt 
wordt aan sociale cohesie. Aan sámenhang, aan sámen stappen vooruit zetten. Waar trots heerst 
vanwege het eigen kunnen. Met burgemeester Bakker bezocht ik het historische Werkeiland, de 
bakermat van de Flevopolder en de oorsprong van onze hoofdstad. Ik liet me bijpraten over de grote 
vernieuwingen en uitbreidingen die Lelystad op het vlak van wonen en werken in petto heeft. 
 
En net buiten Luttelgeest was ik te gast bij de familie Maarssen die met de Orchideeënhoeve een 
trekpleister van jewelste bieden in de Noordoostpolder. Ouder dan de Noordoostpolder zelf. Het 
bedrijf is 105 jaar oud, maar is inmiddels 45 jaar in Flevoland geworteld en jaarlijks ontvangt men nu 
meer dan 300.000 bezoekers die genieten van planten, dieren en prachtige bloementuinen. En de 
ambities van de familie Maarssen staan niet stil want er zijn plannen voor uitbreiding. 
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Binnenkort ben ik te gast bij het waterschap Zuiderzeeland, óns waterschap. Ik zie daar naar uit. Want 
met alles wat we in de afgelopen weken hebben meegemaakt aan regen- en wateroverlast heeft het 
waterschap laten zien hoe belangrijk waterbeheer in onze provincie is. Dijkwachters, crisismanagers 
en de mannen en vrouwen die 24 uur per dag de gemalen draaiende hielden, hebben een geweldige 
prestatie geleverd om Flevoland droog te houden. Het lijkt zo vanzelfsprekend, maar voor een 
provincie die gemiddeld zo’n 5 meter onder zeeniveau ligt is het dat nooit. De inzet van de mensen 
van het waterschap Zuiderzeeland verdient dan ook onze grote waardering en daar mogen we met 
elkaar een hartelijk applaus voor geven!  
 
Er wordt gelééfd, gewérkt en gezórgd in Flevoland! Het is geweldig om te zien en te beleven hoe 
overal in Flevoland mensen zich inspannen om het voor een ander en (laten we eerlijk zijn, en dat 
mag) ook voor zichzelf elke dag beter te laten zijn. Met het bieden van werk. Met het investeren in 
nieuwe duurzame techniek. Met het helpen en begeleiden van kwetsbare jongeren. Met het binnen 
bereik houden van kunst en cultuur. Met het bieden van zorg en welzijn aan degenen die met moeite 
door het leven gaan. Met het volgen van een opleiding. Met het leren van een vak. Met het bewaren 
van de natuur om ons heen. Flevoland lééft. In de hoofden, de handen én de harten van zóveel 
mensen! En als je je in onze provincie verdiept, gaat er een wereld voor je open! 
 
De jongste provincie van ons land staat inmiddels in de kracht van haar leven. We hebben een 
relevantie, een belang, dat ons eigen gebied vér overstijgt. Niet alleen op het gebied van wonen en 
landbouw, maar zeker ook op het vlak van logistiek, hightech, verkeer- en luchtvaartonderzoek, 
visserij, toegepaste plantkunde en landbouwinnovatie. Ik heb het met grote bewondering gezien, 
ervaren en beleefd. Wij kunnen heel het land van dienst zijn. Daar mogen we best trots op zijn, maar 
daar moeten we ook naar handelen. Er is geen ruimte voor ijdel achterover leunen. Gelukkig kan ik 
met een gerust hart constateren dat we in Flevoland op dat punt al jarenlang het goede voorbeeld 
geven. Samen laten we zien wat we Nederland te bieden hebben. Flevoland is van belang voor heel 
Nederland en in dat belang blijven we werken aan de toekomst van onze provincie. Het doet goed om 
de onderlinge verbondenheid van overheden, bedrijven en instellingen die daarbij nodig is, te 
ervaren. In Flevoland laten we het liever niet bij goede gesprekken in vergaderzalen of aan 
bestuurlijke tafels. We moedigen elkaar hier aan om de mouwen op te stropen. Want er is veel te 
bewaren en veel te realiseren! 
 
We moeten bereikbaar zijn. Te vaak laten Flevolanders onze provincie nog achter zich om ergens 
anders te werken. Terwijl we zo centraal midden in het land liggen en een zo grote 
woningbouwambitie hebben! Onze provincie verdient het dan ook om ook voor werkgelegenheid 
veel beter binnen bereik te worden gebracht. Een Lelylijn naar het noorden maakt Flevoland een 
aantrekkelijk knooppunt voor treinreizigers en een slimme IJmeerverbinding opent letterlijk en 
figuurlijk nieuwe wegen. Niet alleen voor Almere, maar voor heel Zuidelijk Flevoland. Sterker nog: 
ook voor het stedelijke gebied van Amsterdam. Het maken van ruimte voor hoogwaardige technische 
bedrijvigheid verbindt Flevoland met de hele wereld en brengt nieuw talent naar onze provincie en 
biedt kansen voor wetenschap, onderwijs en bedrijvigheid. Bovendien draagt het bij aan de 
versterking van de nationale en Europese onafhankelijkheid op het gebied van vitale hightech. En wat 
we nooit mogen vergeten: de oorsprong van Flevoland is dat we de graanschuur van Nederland zijn. 
De ruimte van Flevoland is bij uitstek de plek waar landbouw, in traditionele en moderne vorm, een 
plek heeft. 
 
Maar hoe graag we in de geest van onze voorvaderen ook vooruit willen kijken, aan de bedreigingen 
van deze tijd kunnen we niet zomaar voorbijgaan. Voor mensen die willen wonen, aannemers die 
willen bouwen, bedrijven die willen ondernemen en overheden die hun plannen in de praktijk willen 
brengen, voelen ontwikkelingen als netcongestie, de gestegen grondstofprijzen en de 
stikstofproblematiek soms als een nachtmerrie. We hebben met zijn allen te maken met flinke 
problemen, die niemand in zijn eentje kan oplossen. Het ergste dat we onder die omstandigheden 
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kunnen doen is elkaar loslaten. Geen enkel vraagstuk heeft maar één eigenaar. Laten we dus 
voorkomen dat onze samenwerking onder spanning komt te staan omdat we denken dat het 
probleem van een ander niet ook ons probleem is. We moeten als sámenleving aan de slag. Sámen! 
We kunnen niet zonder elkaar! 
 
En als je je dat bedenkt, zou de bezorgdheid kunnen toeslaan als je in eigen land en daarbuiten om je 
heen kijkt. ‘Het is geen samen leven, wat we doen. Het is gelijktijdig leven’, hoorde ik afgelopen 
dagen iemand zeggen. Er is geen gemeenschappelijkheid, geen ‘common ground’, ervaren veel 
mensen. In de media en op social media geeft men elkaar er met harde woorden van langs. Er wordt 
niet meer geluisterd, alleen maar geschreeuwd. Ik snap het als die zorgen en gedachten tot leven 
komen. Maar ik ga er niet aan meedoen. En u ook niet! We kunnen het ons simpelweg niet 
veroorloven ons uit het veld te laten slaan door onze oren te laten hangen naar wat uiteindelijk maar 
een kleine maar heel erg luidruchtige groep kwade figuren is. Een groep die niet representatief is voor 
wat er leeft in de harten van de mensen in ons land. Laten we ervan overtuigd zijn dat menselijke 
goedheid, onderlinge hulp, zorg om de zwakke, het vermogen om blij te zijn om het geluk van een 
ander, niet weg zijn en ook nooit weg gaan. Laat dat optimisme ons uitgangspunt zijn bij alles wat we 
doen en ondernemen. Want met die overtuiging blijven we sámen leven in plaats van dat we alleen 
maar gelijktijdig leven. 
 
De houding van het Rijk is van doorslaggevende betekenis voor het succes in de provincies.  We 
zeggen wel ‘Het gebeurt in de regio’s’, maar dat kan alleen als het Rijk meebeweegt. Onze inwoners 
en onze bedrijven wachten met smart op de rijksoverheid. Geef ons duidelijkheid over investeringen 
en over nieuwe of andere regelgeving. Denk aan de doorontwikkeling van Lelystad Airport, die een 
enorm economisch perspectief biedt dat zich vertaalt in werkgelegenheid, woningbouw en 
ontwikkelingsmogelijkheden voor komende generaties. En misschien nog veel belangrijker: de 
oplossing van de netcongestie. Alle ambities die we zelf hebben en die het Rijk ons toedicht kunnen 
alleen gerealiseerd worden als de netcongestie duurzaam wordt opgelost. Het Rijk heeft de grootste 
invloed op de capaciteit van ons energienetwerk. Wij vragen inzet van de rijksoverheid. Maak je 
invloed waar en zorg ervoor dat Flevolandse bedrijven en woningen de aansluitingen krijgen die ze 
nodig hebben! Daar hoort ook bij dat we ruimte krijgen voor innovaties. Te vaak stuiten nieuwe 
ideeën af op gevestigde inzichten. Iets wat je niet zelf hebt bedacht, is niet per definitie een slecht 
idee. Geef dus ruimte aan vernieuwers! In Flevoland laten we zien hoe het kan. Zoals we hier staan 
zijn we er allemaal klaar voor om onze ambities mét het Rijk te gaan realiseren! Dus kom maar op! 
 
Dames en heren, ik ben met veel enthousiasme aan de slag als commissaris van de Koning in 
Flevoland. En natuurlijk, ik heb nog veel te zien, te leren en te ervaren. De komende tijd hoop ik er 
nog vaak op uit te trekken en verder kennis met u te maken. We hebben met elkaar een geweldige 
provincie waarin we leven en werken en waar we samen nog zoveel mee te winnen hebben. Ik zie er 
naar uit daaraan te mogen bijdragen! Met al uw vooruitzichten, plannen en voornemens wens ik u 
een voorspoedig, gelukkig en gezond 2024 toe! Veel heil en zegen!’  
 
 
 


